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Poređenje prideva vrši se prema stepenu osobine koju pridevi označavaju i to se 
naziva komparacija. Osnovni oblik prideva naziva se pozitiv, a on ima dva 
stepena poređenja – komparativ (prvi stepen) i superlativ (drugi stepen). 

 
 
 
• Komparativ gradimo tako što na pozitiv prideva dodamo nastavak –ER 

              Pozitiv:      Komparativ:                   

                 klein   -   kleiner 

                  (mali  -   manji) 

• Superlativ gradimo tako što na pozitiv prideva dodajemo nastavak -STEN, a 
ispred prideva dodajemo predlog AM. 

               Pozitiv:      Superlativ:                   

                 klein   -   am kleinsten 

                 (mali   -   najmanji) 



Kada koristimo koji stepen poređenja? 

• Pozitivom se iskazuje osobina nekog predmeta ili bića i tada kažemo da je pridev u svom 
osnovnom obliku. Pozitivom takođe možemo uporediti dva predmeta ili bića istog nivoa 
poređenja. 

   Primer: Stefan ist schnell.                          Stefan ist so schnell wie Markus. 
               Stefan je brz.                                Stefan je podjednako brz kao i Markus. 
 
• Komparativimo iskazujemo da je osobina nekog bića ili predmeta jače izražena u odnosu 

na istu osobinu nekog drugog bića ili predmeta sa kojim se poredi. 
   Primer: Stefan ist schneller als Markus. 
               Stefan je brži od Markusa. 
 
• Superlativ je najveći mogući stepen poređenja, kada je nešto naj,naj-… 
   Primer: Stefan ist am schnellsten in der Klasse. 
               Stefan je najbrži u razredu. 



REČCE U KOMPARACIJI 

• Kod pozitiva mogu stajati sledeće rečce: 
                      so … wie (isto … kao) 
                      genauso … wie (isto … kao) 
                      nicht so … wie (ne … kao) 
                     fast so … wie (skoro … kao) 
 
  Primer: Das Wetter ist heute genauso schlecht wie gestern.  
              Vreme je danas isto tako loše kao juče. 
 
• Kod komparativa može stajati rečca als (od/nego) 

 
Primer: Das Wetter ist heute schlechter als gestern.  
            Vreme je danas lošije nego juče.  
 

heute gestern 

heute gestern 



Ukoliko se pridev u pozitivu završava na -d, -ß, -
sch, -t, -tz, -x ili -z , u superlativu ispred nastavka 
dodajemo .E. 

Positiv                   Komparativ                            Superlativ 

 

alt                         älter                                     am ältesten 

hübsch                   hübscher                              am hübschesten 

süß                        süßer                                   am süßesten 

 

• Još neki pridevi za koje važi isto pravilo:  

breit,blind, blöd, dicht, echt, fest, fett, feucht, fies, fix, glatt, heiß laut, leicht, leise, mies, mild, müde, nett, 
rasch, sanft, satt, schlecht, spät, spitz, stolz, weise, weit, wild, zart. 

 

• Izuzetak je pridev groß kod kog u superlativu dodajemo nastavak –TEN (bez E). 

groß                      größer                                   am größten 

 

Primer: Der Tiger ist groß. Der Elefant ist größer. Die Giraffe ist am größten. 

 
 



Kod jednosložnih prideva u komparativu i 
superlativu mutimo osnovni samoglasnik (Umlaut). 

Positiv                   Komparativ                            Superlativ 

 

alt                         älter                                     am ältesten 

jung                      jünger                                   am jüngsten 

lang                      länger                                   am längsten 

 

Još neki pridevi za koje važi isto pravilo:  

arm, dumm, gesund, grob, groß, hart, kalt, klug, krank, kurz, rot, 
scharf, stark, schwach, warm. 



Kod prideva koji se u pozitivu završavaju na  
–EL ili –ER pri građenju komparativa gubi se -E iz 
osnovnog oblika. 

Positiv                   Komparativ                            Superlativ 

 

dunkel                     dunkler (dunkeler)            am dunkelsten 

teuer                       teurer (teuerer)                am teuersten 

edel                        edler (edeler)                    am edelsten 

 

Primer:  Ein BMW ist teurer als ein Ford. 

             BMW je skuplji od forda. 

50.000 EUR 25.000 EUR 



Nepravilna komparacija 

• Nepravilnu komparaciju (komparativ i superlativ sa izmenjenom 
ili sasvim drugom osnovom) imaju sledeći pridevi i oni spadaju u 
izuzetke. To su: 
 

1. gut – besser – am besten (dobar – bolji – najbolji) 

2.  gern – lieber – am liebsten (rado – radije – najradije) 

3.  viel – mehr – am meisten (puno – više – najviše) 

4. hoch – höher – am höchsten (visok – viši – najviši) 
5.  nah  - näher – am nächsten (blizu – bliže – najbliže) 

 

 



Domaći zadatak: 

Unterstreiche alle Adjektive im Text und schreibe sie unten auf die Linien! (Podvuci sve 
prideve u tekstu i zapiši ih na linije!) 

 

               Hanna erzählt von ihrer Familie 

Meine Eltern heißen Petra und Bernd. Mein Vater ist drei Jahre älter als meine Mutter. Ich 
habe noch einen Bruder, er heißt Maik, aber der ist jünger und kleiner als ich. Mein Bruder 
kann schon gut lesen, aber ich kann es besser. Mein Bruder spielt gerne mit Lego, aber ich 
lese lieber ein Buch. In der Schule bekommt er viele Hausaufgaben auf, aber ich bekomme 
mehr L. Das liegt daran, dass ich älter bin. Jetzt ist es schon ganz schön spät geworden, 
ich erzähle euch später mehr von meiner Familie. Tschüss!!! 

_____________________________________________________________________________
_____________________________________________________________________________
_________________________________________________________________ 

 
 



Domaći zadatak: 

Ergänzen Sie die Sätze! 

1. Susanne ist ___________ als ihre Schwester, aber Sarah ist ____________. (klein) 
2. Äpfel schmecken________, aber Bananen schmecken ___________, und Ananas schmecken am 

_______________. (süß) 

3. Meine Kusine ist zwei Jahre ______________ als ich. (jung) 

4. Im Frühling ist es ___________ als im Herbst, aber ___________________ ist es natürlich im Sommer. 
(heiß) 

5. Horrorfilme und Thrillers finde ich ______, Komödien finde ich ______.                                    
__________ finde ich Actionfilme. (gut) 

6. Julia isst Obst genauso _________ wie Gemüse. Aber Schokolade isst sie _________. (gern) 

7. Tee trinke ich _____. Saft trinke ich _________ als Tee. Am _________________trinke ich 
Mineralwasser. (gern) 

8. Der Eifelturm ist _______ als die Schule. (hoch) 

9. Wir geben _____ Geld für Lebensmittel aus. Am _________________Geld geben wir für die Miete aus. 
(viel) 

10. Eine Wohnung ist _______, aber am _________________ist ein Haus. (teuer) 

11. Skifahren und Handball finde ich _________, aber Tennis finde ich am _____________. (interessant) 



Bis nächste Woche! 


